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VERSLAG EN JAARPLAN  
T/M AUGUSTUS 2009 
 
INLEIDING 
Het afdelingsbestuur heeft de verantwoor-
delijkheid om een verslag en een jaarplan op 
te stellen en om dat voor te leggen aan de 
ledenvergadering. 
 
Op de ledenvergadering van 7 juni 2007 is het 
vorige verslag vastgesteld. Het ging over de 
periode maart 2005 t/m mei 2007. Dit verslag 
knoopt hier op aan. Het gaat over de periode 
juni 2007 t/m augustus 2008. 
 
Op dezelfde ledenvergadering van 7 juni 2007 
hebben we een jaarplan vastgesteld voor de 
periode t/m juni 2008. In dat jaarplan hebben 
we ons doelen gesteld. Hebben we die doelen 
gehaald? Hebben we ons werk goed gedaan? 
 
We gaan in op deze vragen en in ons plan 
voor het komende jaar (t/m augustus 2009) 
stellen we ons nieuwe doelen. Het jaarplan is 
te vinden aan het eind van dit document. 
 
Het vorige jaarverslag en jaarplan zijn terug te 
vinden op onze website:  
http://helmond.sp.nl/verslag_en_jaarplan_juni
2008.stm 
 
 
VERSLAG  
 
afdelingsbestuur 
Op de ledenvergadering van 7 juni 2007 zijn 
zeven bestuursleden herkozen en zijn twee 
nieuwe bestuursleden gekozen.  
 
Ad Spruijt heeft zich dit jaar uit het bestuur 
teruggetrokken. De combinatie met andere 
werkzaamheden (Ad is ook raadslid) en zijn 
gezin betekende een te groot tijdsbeslag.  
 
Het bestuur bestaat nu uit acht personen, te 
weten Kees Baggermans, Ger Klaus, Danny 
Leppink (penningmeester), Mieke Meulen-
dijks, Peter van Veghel, Hans Verbakel 
(voorzitter), Erik de Vries (fractievoorzitter) en 
Frans van der Zanden (organisatiesecretaris).  
 
ontwikkeling ledenaantal 
Zolang er geen eigen afdeling is vallen de 
omliggende gemeenten onder afdeling 
Helmond. Ontwikkeling ledenaantal:  
 
  1/1/ 1/1 1/5 1/9 
  2004 2006 2007 2008 
 
Gemert  38 41 47 55 
Bakel  12 13 16 19 

Helmond 365 383 398 387 
Someren 14 19 24 23 
Asten  39 44 54 48 
Aarle-Rixtel 6 7 9 7 
Lieshout  3 4 5 7 
Mariahout 3 2 1 0 
Beek en Donk 17 17 21 23 
Deurne  51 77 82 83 
 
totaal  549 607 657 652 
 
De doelstelling om 700 leden te halen is niet 
gerealiseerd. Er is sprake van een lichte 
daling. 
 
ledenwerkgroepen 
In het verleden zijn er initiatieven geweest in 
Asten, Someren en Deurne om te komen tot 
een ledenwerkgroep. Een ledenwerkgroep 
geeft de leden een organisatorisch verband 
en kan een opstapje zijn richting een eigen 
afdeling.  
 
Op dit moment is er een pril initiatief in Deurne 
en een ledenwerkgroep in Gemert-Bakel.  
 
De ledenwerkgroep in Gemert-Bakel heeft 
zich diverse keren op braderie’s aan het 
publiek gepresenteerd. Ze heeft meegeholpen 
met de kaartenactie “Stop uitverkoop 
thuiszorg”. Ze houdt zich bezig met lokale 
kwesties zoals het kasteel in Gemert. Ze heeft 
activiteiten gehouden rond gemodificeerde 
maïs en daarover een succesvolle avond 
georganiseerd. De werkgroep bestaat uit een 
tiental leden. Het streven is om in 2008 een 
stapje verder te zetten en afdeling in 
oprichting te worden. 
 
Wat betreft Deurne moet in de komende 
maanden blijken of hier sprake is van een 
duurzaam initiatief met uitgroei tot een formele 
werkgroep. 
 
kerngroep 
Binnen de afdeling functioneert een kerngroep 
van tien personen. De kerngroep is een 
denktank, doet aan scholing en helpt mee bij 
activiteiten, al naar gelang ieders 
mogelijkheden. De kerngroep komt 
maandelijks bijeen. Ze telt tien leden. 
 
scholing 
Er loopt een scholingscyclus Heel de Mens. 
Deze cursus neemt het SP-beginsel-
programma Heel de Mens onder de loep. De 
cursus telt zo’n 25 deelnemers en wordt 
maandelijks gehouden. 
Ongeveer hetzelfde aantal deelnemers heeft 
de afgelopen periode meegedaan aan een 
scholing gegeven door Veerle Slegers, lid van 
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het landelijk scholingsteam van de SP. Deze 
scholing bestond uit vier bijeenkomsten. 
 
SPeerpunten en ZO-kranten 
Maandelijks bij de Tribune verschijnt een 
lokale bijlage met vooral Helmondse SP-
wetenswaardig-heden. Enkele jaren geleden 
kwam het idee op om deze lokale bijlage op 
grotere schaal onder de bevolking te 
verspreiden onder de naam SPeerpunten. In 
de verslagperiode hebben we SPeerpunten 
(oplage 10.000) twee keer in Helmond 
verspreid. In  juni 2007 en in januari 2008. 
Inmiddels heeft de SP het initiatief genomen 
voor een landelijke gratis krant. Deze is twee 
keer door de afdeling verspreid, nu ook buiten 
Helmond. Oplage: 20.000. In mei 2008 
hebben we met de krant de wijk Rijpelberg 
bezocht. Met 725 buurtbewoners werd een 
gesprekje aangeknoopt en werd een korte 
enquête afgenomen. In september verschijnt 
de derde ZO-krant. 
 
internet 
De afdeling heeft een eigen website. Hier 
worden alle belangrijke zaken gepubliceerd. 
Het adres is: http://helmond.sp.nl/ 
 
gemeenteraad 
Nathalie van der Zanden, Ad Spruijt, Hans 
Verbakel en Erik de Vries (fractievoorzitter) 
zijn onze raadsleden in Helmond. Danny 
Leppink is ons burgercommissielid (wel 
commissielid, geen raadslid). Het totaal aantal 
raadsleden bedraagt 37. De Helmondse raad 
telt 11 partijen. Het college van B en W 
bestaat uit twee CDA-wethouders, twee PvdA-
wethouders en een VVD-wethouder. 
Burgemeester Jacobs is van het CDA. De SP 
heeft het collegeprogramma niet 
onderschreven. Wij zijn oppositiepartij. 
 
Een doorsnee raadsvergadering telt grofweg 
tussen de tien en twintig agendapunten. Het 
zijn lang niet allemaal politiek beladen 
kwesties. Denk bijvoorbeeld aan landelijk 
beleid dat verplicht in lokale regels moet 
worden vastgesteld, of besluiten die te maken 
hebben uitvoering van eerder aangenomen 
voorstellen. 
 
We willen hier drie zaken vermelden die wél 
een duidelijke politieke lading hebben en ook 
van groot belang zijn voor de stad. 
 
1) Veel energie is gestoken in de gang van 
zaken rond de thuiszorg. De thuiszorg is een 
erg belangrijke voorziening. Ruim twee-
duizend Helmonders zijn er op aangewezen. 
Vóór de zomervakantie brachten we aan het 

licht dat er ernstige problemen zijn. We 
hebben een zwartboek aangeboden aan de 
wethouder. Ouderen met recht op hulp (ze 
hebben een indicatie) krijgen die hulp niet. Er 
komt gewoon niemand. De kwestie heeft een 
lange voorgeschiedenis. Steeds heeft het 
college van B en W het financieel belang van 
de gemeente vooropgesteld in plaats van het 
belang van goede thuiszorg. Van begin af aan 
heeft onze raadsfractie er bovenop gezeten. 
Als dit geschreven wordt, is de strijd nog 
steeds niet gestreden. Onze raadsfractie heeft 
zich voorgenomen om “tot het gaatje te gaan”. 
 
2) In oktober 2007 heeft de gemeenteraad de 
Woonvisie vastgesteld. Deze nota gaat over 
het volkshuisvestingsbeleid. Belangrijk punt 
voor de SP is natuurlijk de sociale 
woningbouw. Maar uitgerekend de sociale 
woningbouw komt er uiterst karig van af. 
Feitelijk betekent het nieuwe beleid dat met 
deze nota in gang wordt gezet een stop op 
sociale woningbouw. Sociale woningen 
worden alleen nog maar gebouwd ter 
vervanging van gesloopte of verkochte sociale 
woningen. Per saldo wordt geen sociale 
woningbouw meer toegevoegd. De SP-fractie 
restte niets anders dan dit beleid af te wijzen 
en tegen de Woonvisie te stemmen. 
 
3) In november 2008 bij de behandeling van 
de begroting diende de SP-fractie enkele 
voorstellen in voor een beter armoedebeleid. 
De voorstellen werden door de wethouder 
afgewezen; ze haalden geen meerderheid in 
de gemeenteraad. 
 
Tot slot van het onderwerp gemeenteraad: 
leden die meer willen weten van het 
raadswerk kunnen “op stage” bij de fractie. Je 
neemt deel aan de voorbereiding van 
commissie- en raadsvergaderingen en je bent 
bij deze vergaderingen aanwezig. Om het 
behapbaar te houden gaat het om een klein 
groepje leden (3 á 4 personen). Dit is de 
afgelopen periode één keer gebeurd. Het is 
de bedoeling het vaker te doen. 
 
Conclusies 
Terugblikkend moeten we vaststellen dat we 
onze doelstelling om te groeien naar 700 
leden niet hebben gehaald. Een zorgenkindje 
blijft ook het opzetten van een ROOD-afdeling 
(jongeren). 
 
Ons streven naar meer SP-afdelingen in de 
regio komt beter uit de verf. Het is de 
bedoeling dat de werkgroep Gemert-Bakel 
nog dit jaar de status “afdeling in oprichting” 
krijgt.  
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Het initiatief Deurne zal intensief worden 
begeleid. 
 
We zijn tevreden over onze raadsfractie in 
Helmond. De fractie staat niet los van de 
afdeling, maar is er onderdeel van. Er is goed 
onderling overleg. 
 
We hebben ons tot doel gesteld om meer 
lokale acties te voeren. In februari 2008 
hebben we een geslaagde discussiedag 
gehouden over de thuiszorg (150 bezoekers). 
We hebben op demonstratieve wijze een 
zwartboek aan de wethouder aangeboden, 
om de grote problemen in de thuiszorg op de 
agenda te krijgen. Een heel andere actie is 
het deur-aan-deur afgeven van de ZO-krant. 
Dat hebben we gedaan in de Helmondse wijk 
Rijpelberg. De ZO-kranten zijn ook verspreid 
in Gemert-Bakel, Deurne en op kleinere 
schaal in Laarbeek. 
 
Aanvullingen n.a.v. de bespreking op de 
ledenvergadering: 
1) de kerngroep heeft een succesvolle 
doorstart gemaakt onder een andere naam: 
platform actieve leden (PAL) 
2) een discussieforum op internet voor actieve 
leden is niet uit de verf gekomen 
3) op 26 juni hebben we een geslaagde 
“Poolse avond” gehouden. Doel: een beeld 
krijgen van de problemen van Polen in onze 
regio 
 
JAARPLAN SEPTEMBER 2008 - 
SEPTEMBER 2009 
 
Onder de mensen 
Onder de mensen werken. Dicht bij de 
mensen staan. Weten wat er leeft. Zo is de 
SP groot geworden en hebben we vertrouwen 
opgebouwd. Het is belangrijk dat we ons dat 
bewust zijn en er ook naar handelen. We 
stellen ons tot doel om meer de buurt in te 
gaan, op de markt te staan, om gewoon bij 
mensen aan te bellen om ons goed te 
informeren. 
 
Concreet: Naast het wijkbezoek wat 
standaard is geworden zeker met het 
verschijnen van de ZO-krant, stellen we ons 
ten doel om minstens 8 keer aanwezig te zijn 
op de Helmondse markt. 
 
Scholing en opleiding 
Met goede bedoelingen alleen ben je er niet. 
Het gaat ook om inzicht, begrijpen hoe de 
dingen in elkaar zitten. Zie daar het belang 
van scholing en opleiding. We gaan door met 
de cursus Heel de Mens. We maken gebruik 

van het landelijk cursusaanbod.  Het is zaak 
dat leden met belangstelling om op de 
kandidatenlijst te staan voor de komende 
raadsverkiezingen op cursus gaan, zodat ze 
weten waaraan ze beginnen. 
 
Concreet: Het belang van cursussen is groot. 
De cursuskalender zal daarom nadrukkelijk in 
de gaten worden gehouden. Wij zullen leden 
meer wijzen op de voordelen van het volgen 
van deze opleidingen. Speciale aandacht zal 
uitgaan naar de werkgroepen Gemert-Bakel 
en het initiatief Deurne. 
 
Scouten van actieve leden 
Het opzetten van SP-werkgroepen in de regio-
gemeenten, het van de grond tillen van een 
ROOD afdeling (jongeren), meer leden 
betrekken bij de afdeling, het is allemaal 
mensenwerk. Het is de kunst om de goede 
man of vrouw op de juiste plek te krijgen. Het 
scouten van actieve leden is een punt dat 
voortdurend aandacht verdient. 
 
Concreet: We zullen de bestaande initiatieven 
intensief blijven begeleiden met inachtneming 
van de eigen verantwoordelijkheid en 
zelfstandigheid van de werkgroepen. 
Daarnaast zullen we in de komende 
verslagperiode 3x een initiatief ondernemen 
om te komen tot een werkgroep ROOD. 
 
Ledengroei 
Onze ambitieuze doelstelling in het vorige 
jaarplan om te groeien naar 700 leden hebben 
we niet gerealiseerd. Toch willen we deze 
ambitie overeind houden voor de komende 
periode en er ook serieus werk van maken. 
Onze leden en de afdelingen zijn de  
fundamenten van de SP.   
 
Concreet: We zullen in de komende 
verslagperiode zowel in Helmond als in 
Gemert-Bakel en in Deurne minstens één 
gerichte ledenwerfcampagne voeren. 
 

_________________ 
 


